
Referat af bestyrelsesmøde onsdag den 1/5 2019  

Tilstede (Allan, Finn. Michael, Mette, Pernille, Ulla, Jan og Vibeke)  

Dagsorden:  

Program for årsmøde som er planlagt til 27/1 -2019 i Charlottehaven.  

 Foredrags konkurrence om formiddagen (10.00-12.00)  

Eftermiddag 2 emner:   

Virtuel cross-match:  

1) Immunologisk introduktion (Pernille) 

2) Klinisk erfaring med brugen af virtuel cross-match ( foredragsholder ? Pernille undersøger dette)  

3) Paneldiskussion  

 

Organmangel- mulige alternativer.  

Zenotransplantation. Finn har kontaktet Jan Albicht fra Munchen.  

Kunstige hjerter (Finn) 

Dyrkning af organer (Michael)  

 

Efter en forespørgsel fra Odense drøftede vi praksis vedrørende regnskab de 3 danske centre imellem ved 

dobbelttransplantationer der inkluderer en nyretransplantation. Drejer sig primært om lever/nyre og 

nyre/pancreas. For sidstnævnte er der en aftale om at der ikke holdes regnskab, da der er tale om en 

landsdækkende venteliste med både organer og recipienter fra hele landet. Præcis det samme gør sig 

gældende hvad angår lever-nyretransplantation og derfor har der heller ikke tidligere været ført regnskab 

hvad angår nyrer fra de forskellig centres optageområder.  Hvis vi får nyre-pancreas fra et af de øvrige 

lande i Scandia Transplant med tilbagebetalings pligt, er til det center hvor recipienten kom fra der skal 

betale nyren tilbage.  

Generalforsamling ved næste årsmøde: der bliver stor udskiftning i bestyrelsen ved næste GF. Vi drøftede 

forskellige muligheder for sammensætning under hensyn til, at vi tilstræber at alle centre, alle organer/ 

områder er repræsenteret. Der arbejdes på at få det hele til at gå op. Punktet sættes på dagsorden igen ved 

næste bestyrelsesmøde.  

Næste bestyrelsesmøde: vi prøver lægge dette efter sommerferien men inden ESOT. Sekretæren sender 

datoforslag ud.  

 


